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Mocănița Sibiu a primit o șansă 
de la Ministerul Transporturilor

LOCAL

Reprezentanții Asociației Prietenii Mo -
căniței din Sibiu s-au întâlnit recent cu 
viceprim-ministrul României - Dan 
Barna, cu ministrul Transporturilor- 
Cătălin Drulă, cu consilierul județean al 
Alianței USR PLUS-Adrian Echert și cu 
reprezentanți din conducerea CFR. 
Scopul discuțiilor a fost de a găsi soluții 
concrete pentru blocajelele cu care  
se confruntă susținătorii Mocăniței 
Sibiu-Agnita. 

PAGINA 8

Primăria Sibiu va amenaja 44 de cen-
tre pu blice moderne de unde se vor 
putea închiria sute de biciclete și trici-
clete, prin intermediul proiectului Sibiu 
Bike City.
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Primăria Sibiu va amenaja 44 
de centre publice pentru 
închirieri de biciclete

ACTUAL

Proiectul Noului Spital Județean de Ur -
gen ță Sibiu a mai trecut de o etapă 
importantă și anume obținerea Acordu-
lui de Mediu.
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Proiectul Noului Spital 
Județean de Urgență Sibiu a 
obținut Acordul de Mediu

SĂNĂTATE

Emoţie, stres, adrenalină, minute şi clipe extrem de preţioase care fac diferenţa dintre viaţă şi moarte- Vieţi salvate în 
ultimul moment- așa s-ar rezuma în câteva cuvinte o zi din viața femeilor paramedici sau pompieri care lucrează în 
cadrul Inspectoratului Jude țean pentru Situații de Urgență „Căpitan Dumitru Croitoru” din Sibiu. Alături de cadrele 
medicale, paramedicii SMURD se expun zilnic pericolului infectării cu noul coronavirus în încercarea de a-i salva pe cei 
deja atinși de COVID-19.

Judeţul Sibiu se poate lăuda cu prima femeie care a 
ocupat funcția de președintă de Consiliu Județean 

(Daniela Cîmpean, aflată acum la cel de-al doilea mandat), 
dar și cu cinci primăriţe. Este vorba despre Astrid Fodor 

(Municipiul Sibiu), Andreea Voicu (Comuna Racovița), 
Georgeta Maria Poșa (Comuna Porumbacu de Jos), Maria 

Greavu (Comuna Loamneș) și Elena Marian (Comuna 
Brateiu) Cele șase femei ţin frâiele administraţiei şi 

încearcă să rezolve pro blemele unor comunităţi întregi.

FFeemmeeiillee    
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O zi mai altfel la ISU - o zi dedicată 
femeilor paramedici de Mărțișor
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Femeile „de fier“ din administrația sibiană
O femeie într- un post de conducere a fost privită nu de puține ori cu scepticism sau curiozitate, deoarece imaginea unei societăți conservatoare nu 

era compatibilă; cu ideea de femeie aflată într–un alt loc decât în sânul familiei, făcând curățenie, mâncare, având grijă de casă, de soț și de copii. 
Există totuși femei care i–au convins pe cei din jurul lor că pot întreprinde ceva: pentru comunitate, o parte dintre posturile cheie în politica mon dială, 
națională și chiar din județul nostru fiind ocupate de reprezentantele sexului frumos. Judeţul Sibiu se poate lăuda cu prima femeie care a ocupat funcția 
de președintă de Consiliu Județean (Daniela Cîmpean, aflată acum la cel de-al doilea mandat), dar și cu cinci primăriţe. Este vorba despre Astrid Fodor 
(Municipiul Sibiu), Andreea Voicu (Comuna Racovița), Georgeta Maria Poșa (Comuna Porumbacu de Jos), Maria Greavu (Comuna Loamneș) și Elena 
Marian (Comuna Brateiu) Cele șase femei ţin frâiele administraţiei şi încearcă să rezolve pro blemele unor comunităţi întregi. Pentru a sărbători Femeia 
aşa cum se cuvine, în spiritul zilelor de 1 Martie, respectiv de 8 Martie, vrem să dedicăm acest material reprezentantelor sexului frumos, care ocupă 
aceste funcții cheie și care ar putea fi un model pentru fiecare doamnă și domnișoară, care poate încă se tem să devină mai autoritare și independente 
într-o societate în care primează mai ales valorile tradiţionale.

Daniela Cîmpean-prima femeie 
președintă de Consiliu Județean 

Există în România câteva exemple de au -
torități județene care fac lucrurile să se miște. 
O astfel de autoritate este Consiliul Județean 
Sibiu, unde se află la conducere prima fe-
meie președintă. Daniela Cîmpean- femeie, 
soție, mamă, învãțãtoare, avocat, consilier 
județean (2012-2016), apoi prima femeie 
președinte de Consiliu Județean (perioada 
2016-2020), iar în următorii patru ani se va 
afla din nou la șefia administrației județene. 
În anul 1993 a absolvit cursurile Liceului Ped-
agogic, unde a și profesat ca învãțãtoare 
timp de cinci ani. Este perioada pe care o 
consideră una dintre cele mai frumoase, 
deoarece și interacțiunea cu copilași îi umple 
sufletul de bucurie. A urmat cursurile Fa cul -
tãții de Drept (1994-1998), iar din anul 1998 
pânã la alegerile din iunie 2016 a activat ca 
avocat. Este cunoscută drept unul dintre ad-
verarii fostului președinte al Consiliului Ju -
dețean Sibiu, Ioan Cindrea (PSD), fiind ini -
țiatoarea unor actiuni care determinat în cele 
din urmă demiterea lui înainte de termen. 

Astrid Fodor- prima femeie primar al Mu-
nicipiului Sibiul, de după 1989 

Astrid Fodor este absolventă a facultății de 
drept administrativ din Sibiu. De profesie ju-
rist pe probleme economice, sibianca a fost 
repartizată, la începutul carierei sale, la o în-
treprindere din Mediaș. După doar un an, s-
a transferat la „Libertatea”, una dintre cele 
mai mari fabrici de confecții din România, 
unde a lucrat timp de 23 de ani, până când 
societatea și-a încheiat activitatea. Din 2002 

până în 2008 a fost director economic al Bis-
ericii Evanghelice de Confesiune Augustană 
din România. La alegerile locale din anul 
2008 a fost aleasă consilier municipal din 
partea Forumului Democrat al Germanilor 
din România. În vârstă de 67 de ani, Astrid 
Cora Fodor este economist. A fost aleasă vi-
ceprimar cu doar patru voturi împotriva, din 
partea PD-L (la alegerile locale din 2008, 
când președintele FDGR și primarul ales, 
Klaus Iohannis spunea despre Astrid Cora 
Fodor că este „persoana cea mai compe -
tentă și cu disponibilitate pentru această 
funcție”, iar în anul 2014 a devenit prima fe-
meie primar a Municipiului Sibiu, de după 
1989. Începând cu data de 2 decembrie 
2014 a fost aleasă primar interimar al mu-
nicipiului Sibiu, cu 21 de voturi pentru, din 
cele 23 exprimate. La alegerile locale din 
2016 a fost aleasă în funcția de primar, cu 
57,13% din voturi, iar patru ani mai târziu si-
bienii au declarat-o din nou câștigătoarea 
alegerilor locale, fiind realeasă în funcție, cu 
20.425 de voturi. 

Andreea Voicu, primarul  
comunei Racovița 

Andreea Voicu a fost aleasă primarul co-
munei Racoviţa, la alegerile locale de anul 
trecut, când a câștigat încrederea votanților. 
Aflată la primul mandat are grijă de două 
localităţi: Racoviţa şi Sebeşu de Sus. Ea nu 
este prima femeie primar din comună, pentru 
că înainte de Revoluţie localitatea a mai fost 
condusă și de către doamnele Ana Măerean, 
respectiv de  Florina Peciu-Florianu. 

Noul primar al comunei Racovița, Andreea 
Voicu, a prezentat recent bilanțul celor 100 
de zile de mandat. „Mi-am asumat public la 
începutul mandatului o comunicare continuă 
cu locuitorii din Racovița și Sebeșu de Sus, 
iar bilanțul celor 100 de zile este, alături de 
multe alte inițiative de până acum, o dovadă 
de seriozitate cu care tratez angajamentul 
luat. Au fost 100 de zile pline și motivante, 
100 de zile dedicate comunității, așa cum, 
de altfel, vor fi și celelalte, până la final! Cu 
energie multă, determinare și transparență! 
Construim Racovița de mâine cu credință și 
cu bună-credință. Suntem într-un an al în-

ceputurilor, al curățeniei și inițierii de pro -
iecte. Ceea ce sădim acum va defini Ra -
covița următorilor ani. Am inițiat demersuri 
în care îmi sunt alături acei colegi dedicați, 
pasionați de munca lor. Aștept alături și alții 
ca ei, oameni cinstiți, cu experiență. Avem 
nevoie de tineri specialiști care să se implice 
cu energia și viziunea lor și să aducă plus 
valoare”, a transmis Andreea Voicu, primarul 
comunei Racovița. 

Georgeta Maria Poșa- prima femeie  
primar din istoria recentă a comunei  
Porumbacu de Jos 

Georgeta Maria Poşa, în vârstă 42 de ani, 
este jurist iar până la alegerea sa în funcţia 
de edil al comunei Porumbacu de Jos, a lu-
crat ca funcţionar în cadrul Primăriei oraşului 
Avrig. Tatăl acesteia, Gheorghe Morariu, a 
fost primar în perioada 1996 – 2004. Liberala 
îl înlocuieşte pe social democratul Ioan 
Strava, șeful administrației din 2004 până în 
2020. 

Maria Greavu- primul primar femeie  
din comuna Loamneș  

Maria Greavu este primul primar femeie pe 
care l-a avut comuna Loamneş şi faptul că 
se află la cel de-al șaselea mandat, arată 
tocmai încrederea votanţilor din satele 
Haşag, Alămor, Armeni, Mândra şi Sădinca, 
care aparțin de comuna Loamneș. A ajuns la 
cârma Primăriei Loamneş în urmă cu două 
decenii după ce a lucrat în administraţie în-

cepând cu anul 1982. 
Edilul din Loamneș demonstrează unui în-

treg judeţ că indiferent cât de mic ar fi bugetul 
localităţii, întotdeauna există surse com -
plementare de finanţare, atât timp cât există 
şi interes din partea administraţiei publice lo-
cale. „Doamna primar Maria Greavu este una 
dintre femeile care fac cinste or ga nizaţiei 
noastre. Este un primar destoinic şi un ex-
celent manager. Dânsa este dovada clară a 
faptului că omul sfinţeşte locul. A schimbat 
radical aspectul comunei Loamneș şi a 
satelor aparţinătoare.”, a declarat deputatul 
Bogdan Trif. 

Elena Marian- primarul care conduce  
comuna Brateiu de aproximativ 25 de ani 

Nu doar locuitorii din comunele Loamneş, 
Porumbacu de Jos sau Racoviţa au ales o 
femeie ca primar, ci şi cei aflaţi în una dintre 
cele mai nordice comune din judeţul Sibiu, 
mai exact comuna Brateiu (cu satele 
aparținătoare Brateiu și Buzd) Elena Marian 
este cea de-a treia primăriţă a comunei, 
după alte două femei care au ocupat această 
poziţie înainte de Revoluţie.  „Despre cum 
am reușit  într-o "lume a bărbaților" vă spun 
că eu nu am văzut-o așa. Am privit funcția de 
primar ca o egalitate de șanse, ca o asumare 
a răspunderii, un alt job în care femeile 
lucrează cot la cot cu bărbații si chiar ex -
celează. Lucru cu care eu nu mă pot lăuda, 
dar am supraviețuit. Seriozitatea, dialogul 
permanent cu cetățenii, implicarea în re-
zolvarea problemelor ridicate de aceștia si 
faptul că am pus pe primul loc întotdeauna 
omul, consider că sunt atuurile care m-au 
ajutat.”, ne-a mărturisit doamna primar Elena 
Marian. 

În momentul în care au decis că vor să 
ocupe funcţia de primar, respectiv cea de 
președinte de Consiliu Județean au ştiut că 
nu le va fi uşor. Prin ambiție, muncă și spri-
jinul familiei au reușit să devină femei de suc-
ces, femeie exemplu pentru reprezentantele 
sexului frumos, și de ce nu, pot fi un model 
de primar sau președinte de consiliu ju de -
țean și pentru domni.
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O zi mai altfel la ISU - o zi dedicată  
femeilor paramedici de Mărțișor

Primăria Sibiu eliberează 
domeniul public de mașinile 
abandonate și fără stăpân

În prezent în municipiul Sibiu se află pe 
domeniul public 142 de autovehicule aban-
donate și fără stăpân. Proprietarii mașinilor 
au fost identificați și somați să elibereze 
spațiul public. În caz contrar, după expirarea 
termenului acordat prin somație, Primăria 
Sibiu va iniția procedurile legale de intrare în 
posesia acestora, de ridicare de pe domeniul 
public și de valorificare a lor. „Primăria Sibiu 
continuă activitatea de eli berare a domeniului 
public de mașinile care ocupă locuri de par-
care sau alte terenuri publice. În 2020 și 
2021 s-au identificat în teren 748 de mașini 
abandonate din care, în urma somațiilor Pri -
măriei, au fost ridicate de proprietari aproape 
500, eliberând astfel do meniul pu blic. Pentru 
restul am demarat procedurile legale de ridi-
care și valorificare ca deșeuri de fier vechi”, 

a declarat Astrid Fodor, primarul municipiului 
Sibiu. Pe parcursul anului trecut, Serviciul 
Domeniul Public și Privat a avut în evidență 
606 mașini abandonate. În urma somațiilor, 
497 de autoturisme au fost ridicate de către 
proprietari, 70 au fost ridicate de către Servi-
ciu public de administrare a domeniul public 
pentru a putea fi valorificate, iar pentru restul 
de 39 de mașini procedurile legale sunt în di-
verse stadii. Valorificarea mașinilor abando-
nate nerevendicate de proprietari. Odată 
în cheiată procedura de intrarea în propri-
etatea municipiului a mașinilor abandonate, 
acestea se pot valorifica ca fier vechi. În 
2020 au valorificate prin procedură de licitație 
37 de autovehicule, iar anul acesta, în luna 
ianuarie, alte 30 de autoturisme au fost vân-
dute ca deșeuri de fier vechi.

Primăria Sibiu va amenaja 
44 de centre publice pentru 
închirieri de biciclete

Primăria Sibiu va amenaja 44 de centre pu -
blice moderne de unde se vor putea închiria 
sute de biciclete și triciclete, prin intermediul 
proiectului Sibiu Bike City. Proiectul în va -
loare de 9,7 milioane lei este finanțat din fon-
duri europene. În cadrul proiectului vor fi 
achiziționate și 21 de rastele pentru biciclete 
private care vor suplimenta numărul de par -
cări pentru biciclete existente deja în oraș 

„În maxim 10 luni sibienii vor avea la dis -
poziție 44 de centre de închirieri de biciclete 
situate în întreg orașul pentru care vom 
achiziționa 540 de biciclete produse în 
Canada și alte 12 triciclete pentru seniori și 
persoane cu dizabilități produse în Germa-
nia. Am semnat astăzi contractul pentru 
achiziția dotărilor și amenajarea acestor cen-
tre. În paralel continuăm crearea de piste mai 
sigure pentru biciclete: coridorul Ștrand – 
parcul Sub Arini, pistele de pe str. Podului și 
Calea Dumbrăvii și urmează să lansăm li -
citația pentru execuția lucrărilor de amena-
jare a malurilor Cibinului cu piste pentru 
biciclete. De asemenea, se lucrează la do cu -
mentațiile pentru două coridoare de mobili-
tate pe care vor fi amenajate și piste pentru 
biciclete: unul pe Calea Șurii Mici și unul pe 
traseul bulevardul Mihai Viteazu - str. Ra-

hovei”, spune Astrid Fodor, primarul municip-
iului Sibiu. 

Contractul a fost semnat cu Asocierea SC 
Sustainable Urban Mobility Solutions / SC 
Electronic Security Systems SRL / SC Wal-
halla Invest Prodcomimpex, în urma unei 
pro ceduri de achiziție la care s-au prezentat 
3 ofertanți. Valoarea investiției realizate de 
Primăria Sibiu cu finanțare din fonduri eu-
ropene este de 9.706.360,48 lei. Primăria 
Sibiu începe amenajarea a 44 de centre pu -
blice pentru închirieri de bicicleteFirma con -
tractantă va realiza proiectul de specialitate 
și va furniza următoarele: 540 de biciclete in-
teligente mecanice, cu computer de bord și 
modul inteligent de acces, prevăzute cu sis-
teme de siguranță și monitorizare per ma -
nentă prin GPS; 8 triciclete pentru seniori; 4 
triciclete adaptate pentru persoane cu diza -
bilități; 44 de stații inteligente de preluare și 
predare a bicicletelor în tot orașul, din care 
10 sunt prevăzute cu stații de depanare pen-
tru reparații de urgență a bicicletelor; termi-
nale inteligente de închiriere și plată cu 
cardul bancar; 5000 de carduri personalizate 
pentru utilizatorii care aleg această modali-
tate de plată; aplicație mobilă pentru închi -
riere și plata serviciilor.

Emoţie, stres, adrenalină, minute şi clipe 
extrem de preţioase care fac diferenţa dintre 
viaţă şi moarte- Vieţi salvate în ultimul mo-
ment- așa s-ar rezuma în câteva cuvinte o zi 
din viața femeilor paramedici sau pompieri 
care lucrează în cadrul Inspectoratului Jude -
țean pentru Situații de Urgență „Căpitan Du-
mitru Croitoru” din Sibiu. Alături de cadrele 
medicale, paramedicii SMURD se expun zil-
nic pericolului infectării cu noul coronavirus 
în încercarea de a-i salva pe cei deja atinși 
de COVID-19. Cu ocazia Mărțișorului și a 
Zilei dedicată mamei am realizat un material 
în care să vă prezentăm 8 dintre doamnele 
și domnișoarele ISU Sibiu care sunt în linia 
1. Este o mică atenție, un gest simplu prin 
care ne arătăm prețuirea pentru devotamen-
tul și implicarea de care dau dovadă zilnic. 

Rodica Boian, comandant de echipaj al 
ambulanței B2 în cadrul Detașamentului de 
Pompieri Mediaș. Spune că a ales să fie 
paramedic, deoarece îi place să salveze 
vieți, iar cele trei cuvinte prin care se au to -
caracterizează sunt devotament, iubire și 
emotivitate. 

Diana Mehedin este paramedic SMURD 

tot în cadrul Detașamentului de Pompieri 
Mediaș. Spune despre ea că este o per soa -
nă curajoasă, mereu cu zâmbetul pe buze și 
iubitoare. Pentru salvatoarea me dieșeană o 
zi perfectă înseamnă „O zi cu soare, cu cai, 
în natură și cu iubire”. Dragostea pentru 
haina militară i-a fost transmisă prin inter-
mediul tatălui ei, care a lucrat la rândul său 
în cadrul armatei. 

Natalia Artamon a ales în urmă cu câteva 
luni să se alăture echipei de paramedici ISU 
Sibiu. Îi place mult ceea ce face ca para-
medic și consideră că fără multă implicare, 
curaj și pasiune nu reușești în această 
meserie, unde fiecare zi înseamnă o provo-
care. „Viața mea a devenit mai alertă de când 
sunt paramedic.”, ne-a mărtusit emoționată 
Natalia Artamon. 

Diana Lazăr, fost purtător de cuvânt este 
acum împuternicit șef al Serviciului de 
Resurse Umane în cadrul ISU Sibiu, iar din 
„familia de pompieri” face parte din anul 
2007. La întrebarea „De ce ISU Sibiu?” 
Răspunsul Dianei Lazăr a fost „Deoarece de-
scoperi provocări la tot pasul și îți descoperi 
limitele. Pe mine mă ajută să descoper și să 

construiesc o variantă mai bună a mea.” 
Paramedicul Denisa Iscru se consideră o 

persoană empatică, luptătoare și devotată în 
tot ceea ce își propune. Consideră că este 
un privilegiu în ajuta o persoană și nu trebuie 
să cerem sau să așteptăm să primim ceva în 
schimbul ajutorului oferit. Sfatul tinerei pentru 
femei de Mărțișor este „Poți să faci tot ce îți 
dorești și tot ce îți propui dacă ai încredere în 
tine.” 

Alexandra Dicu este voluntar paramedic 
în cadrul ISU Sibiu, iar optimismul și ambiția 
sunt calitățile care, cu siguranță, o vor ajuta 
pe parcursul vieții în tot ceea ce vrea să 
obțină. De când este paramedic a devenit o 
persoană mult mai responsabilă și mai 
motivată. 

Sara Gavrilov face parte din echipa de 
paramedici de cinci luni, cu toate că în incinta 
ISU Sibiu a pășit pentru prima dată în urmă 
cu doi ani de zile (perioadă în care a făcut 
voluntariat) „Am descoperit un colectiv primi -
tor, unde am prins drag de această meserie, 
prin care pot ajuta semenii când au nevoie.” 

Alina Voina ocupă funcția de purtător de 
cuvânt ISU Sibiu din 2019, dar dincolo de 

funcții și grade, Alina este „mamă, soție și 
colegă”. Admirația pentru haina militară încă 
de la o vârstă fragedă a determinat-o să se 
alăture acestui domeniu. „Din copilărie am 
admirat haina militară, militarii pentru modul 
exemplar în care se purtau, pentru disciplina 
care o arătau. Haina militară îmi crea un grad 
de siguranță!”, își amintește tânăra. Pentru 
Alina Voina „O zi perfectă” este o zi în care 
se simte utilă, iar răspunsul celor din jur 
constă în multe zâmbete. Cu toate că nu are 
un model în viață, consideră că de la fiecare 
persoană are ce învăța, motiv pentru care 
încearcă să „fure” câte ceva bun. Cu ocazia 
Zilei de 1 Martie, respectiv 8 Martie, Alina 
Voina a transmis un mesaj atât din parte ei, 
cât și din partea instituției pe care o re pre -
zintă (ISU Sibiu): „Mesajul meu pentru toate 
femeile, doamne și domnișoare este unul din 
partea întregului colectiv al Inspectoratului 
pentru Situații de Urgență Căpitan Dumitru 
Croitoru al județului Sibiu: Vă transmitem 
multe urări de sănătate, o primăvară fru -
moasă, însorită, plină de zâmbete și bucurii!”.

Rodica Boian Diana Mehedin Natalia Artamon Diana Lazăr Denisa Iscru Alexandra Dicu Sara Gavrilov Alina Voina
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Primăria Mediaș a găzduit întâlnirea Asociațiilor de Dezvol -
tare Intercomunitară Econord Sibiu și Apa Târnavei Mari

Handbalistele Clubului Sportiv Școlar Mediaș au încheiat 
Grupa D pe poziția a treia a clasamentului

Primăvara debutează la Liceul 
Teoretic „Axente Sever” cu un 
nou parteneriat dedicat lecturii 

Primăria Mediaș a găzduit întâlnirea 
Asociațiilor de Dezvoltare Intercomunitară 
(ADI) Econord Sibiu și Apa Târnavei Mari 
(ATM). Întâlnirile s-au desfășurat în Sala 
Mare de Ședințe a Primăriei Mediaș, la ele 
participând primarii unităților administrativ – 
teritoriale din județ care sunt membre ale 
acestor asociații. 

În prezența domnișoarei deputat Christine 
Thellmann și a vicepreședintelui Consiliului 
Județean Sibiu, Marcel Luca, au fost adop-
tate proiectele de hotărâre aflate pe ordinea 
de zi a ședințelor. În urma votului exprimat 
de către participanți, a fost reconfirmat în 
funcția de președinte al ADI ECONORD 
Sibiu, Gheorghe Roman, primarul municipi-
ului Mediaș, după ce în urmă cu aproximativ 
o lună a fost reales și în funcția de președinte 
al ADI ATM. 

Cele mai importante puncte aflate pe or-
dinea de zi au fost alegerea Consiliului Direc-

tor, a cenzorului, aprobarea organigramei și 
a statului de funcții ale ADI ECONORD Sibiu, 
iar pentru ADI ATM – aprobarea extinderii 
ariei delegării pentru încă patru localități. 

„Am avut o întâlnire cu toți primarii din nor-
dul județului, primari care fac parte din cele 
două mari asociații care își derulează activi-
tatea în zonă și aici mă refer la Asociația de 
Dezvoltare Intercomunitară ECONORD Sibiu 
și Apa Târnavei Mari. Mă bucură faptul că, în 
urma discuțiilor pe care le-am avut, colegii au 
fost mulțumiți de modul în care am colaborat 
și astfel au considerat că este oportun să îmi 
continuu mandatul ca președinte al celor 
două asociații. Sigur că ne așteaptă pro vo -
cări destul de mari, mai ales în privința de -
rulării proiectului prin Apa Târnavei Mari, 
proiect care a fost obținut prin fonduri eu-
ropene, iar valoarea lui este de aproximativ 
120 de milioane de euro“, a declarat primarul 
municipiului Mediaș, Gheorghe Roman.

Sala Sporturilor din Sfântu Gheorghe a găzduit recent 
returul meciurilor Grupei D la handbal feminin junioare 1. 
Handbalistele Clubului Sportiv Școlar Mediaș, pregătite 
de antrenorii Mihai Moldovan și Maria Popovici au încheiat 
Grupa D pe poziția a treia, jucând de la egal la egal cu 
Corona Brașov și Sepsi Sic Sfântu Gheorghe. Toate cele 
3 echipe și-au asigurat calificarea în grupa de valoare la 
junioare 1, grupă care își va desfășura partidele în două 
turnee, în perioadele 26-28 martie și 23-25 aprilie. 

Lotul formației CSȘ Mediaș cu prinde mai multe eleve 
ale Liceului Teoretic „Axente Sever” din Mediaș. Cele mai 
multe componente sunt eleve în clasa a XI-a, mai exact 
Andreea Duma, Alexia Jiga și Denisa Szabo de la Științele 
Naturii intensiv Engleză, Andreea Popescu și Cristina 

Țârca  (clasa de Instructor Sportiv) și Andreea Roman din 
clasa de Științe Sociale. Lor li se adaugă Teodora 
Păucean din clasa a XII-a (Științele Naturii intensiv 
Engleză) și Adina Nicoară din clasa a XII-a Științe Sociale, 
alături de Andreea Albu și Vanessa Micu din clasa a IX-a 
Instructor Sportiv. 

„Le felicităm pe axentistele noastre, pe toate componen-
tele lotului formației CSȘ Mediaș, precum și pe antrenorii 
lor Mihai Moldovan și Maria Popovici. Le dorim succes în 
partidele din grupa de valoare, unde formația medieșeană 
va e volua împotriva echipelor Corona Brașov, Sepsi 
Sfântu Gheorghe, Chimia Rm Vâlcea, Energetic Rm Vâl-
cea și Unirea Dobroești.”, transmit reprezentanții Liceului 
Teoretic „Axente Sever” din Mediaș.

Este vorba despre un parteneriat între 
Liceul Teoretic „Axente Sever” și Școala Gim -
nazială Brateiu, intitulat „Să citim împreună”. 
Proiectul care debutat luni, 1 martie, se va 
desfășura în sistem online până la finalul an-
ului școlar în curs. Pe parcursul a 11 săp -
tămâni câte un elev al liceului medieșean va 
încuraja și va îndruma lectura câte unui elev 
al școlii din Brateiu. 

„Liceenii noștri provin din clasele a IX-a, a 
X-a și a XI-a, atât de la profilul uman cât și 
de la profilul real, respectiv vocațional, în 
vreme ce elevii Școlii Gimnaziale Brateiu fac 
parte din clasa a IV-a și a V-a. Interacțiunea 
dintre liceeni și elevii claselor a IV-a și a V-a 
se va baza pe încurajarea lecturii și pe stim-
ularea acesteia pentru a deveni o activitate 
cât mai frecventă cu putință. Liceenii vor ex-
plica termenii necunoscuți elevilor de gim-
naziu și îi vor încuraja să își formuleze opinii 
și enunțuri personale pe baza a ceea ce au 
lecturat împreună. Potrivit specialiştilor, cititul 
împreună cu copiii este cea mai bună me -

todă de a-i obişnui să citească şi singuri. Citi-
tul cu voce tare este considerată cea mai 
importantă activitate prin care se dezvoltă 
deprinderile necesare unei persoane care va 
iubi lectura.  

Printre beneficiile lecturii se numără dez-
voltarea tehnicilor de comunicare, a vocabu-
larului, puterea de concentrare şi crea ti vi -
tatea. Le dorim mult succes elevilor și 
ca drelor didactice ale celor două unități de 
învățământ implicate în proiectul „Să citim 
împreună” și ne dorim ca acest proiect să 
continue și în anii următori.”, transmit repre -
zentanții liceului. 

Proiectul „Să citim împreună” a fost inițiat 
de directoarele celor două unități de învă -
țământ, Anamaria Agîrbiceanu și Maria Mija, 
și își propune să faciliteze schimburi de ex -
periență, să stimuleze interesul elevilor pen-
tru activități educative și nu în ultimul rând să 
îmbogățească experiența de viață a fiecăruia 
dintre noi, deopotrivă cadre didactice, elevi, 
părinți, membri ai comunității locale.
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„REVEAL Alma Vii“, proiectul în valoare de 500.000 
de dolari, contribuie la restaurarea bisericii fortificate

„REVEAL Alma Vii – Redescoperiți Alma Vii” este un 
proiect complex integrat de restaurare și reconversie 
funcțională a bisericii fortificate din satul Alma Vii, comuna 
Moșna, județul Sibiu. Finanțarea în valoare de 500.000 de 
dolari a fost câştigată de Fundația Mihai Eminescu Trust în 
urma unui concurs de proiecte desfășurat anual la nivel 
mondial prin Fondul Ambasadorial pentru Conservarea 
Obiectivelor Culturale (AFCP) al Departamentului de Stat al 
Statelor Unite ale Americii. Proiectul se desfășoară pe o 
perioadă de 27 de luni și cuprinde 16 etape importante de 
implementare. Proiectul a început în septembrie 2019 și se 
va finaliza în luna decembrie, anul acesta.

Scopul proiectului este salvarea unui mon-
ument de importanță internațională, construit 
la începutul secolului al XIV-lea de comuni-
tate, și pus acum în pericol din cauza schim -
bărilor în structura comunității. În același timp, 
proiectul își propune să transforme satul Alma 
Vii într-un model internațional de bune practici 
de dezvoltare locală și regio nală autentică, 
durabilă, prin integrarea con servării și va lo -
rificării durabile a patrimoniului cultural. 

Proiectul „REVEAL Alma Vii” include, pe 
lângă restaurarea bisericii evanghelice, ac -
ţiuni ce au ca scop redarea ei comunităţii şi 
folosirea ei în scopuri culturale, educative şi 
turistice. Acest proiect face parte din concep-
tul „Satul de Sine Stătător”, dezvoltat de 
Mihai Eminescu Trust; scopul acestuia fiind 
de a revitaliza comunităţile locale şi de a 
îmbunătăţi calitatea vieţii localnicilor prin val-
orizarea responsabilă a patrimoniului cultural 
şi natural. „Satul de Sine Stătător” urmăreşte 
implicarea oamenilor din comunitate, precum 
şi folosirea de cunoştinţe, unelte şi tehnici 
tradiţionale. 

Caroline Fernolend, Președintele Mihai 
Eminescu Trust, despre importanța proiectu-
lui „Primul scop foarte important al acestui 
proiect este salvarea și punerea în siguranță 

a bisericii evanghelice, care face parte din 
ansamblul bisericii fortificate din Alma Vii, 
monument categorie A de pe lista monu-
mentelor istorice din Romania. Prin atingerea 
primului scop, restaurarea bisericii evanghe-
lice, reușim să predăm comunității pluricultur-
ale un monument salvat, de fapt obiectivul cel 
mai vizibil și vizitat din satul lor, iar comuni-
tatea va putea culege roadele acestui demers 
încă foarte mulți ani de acum înainte. Suntem 
onorați să putem menționa Ambasada 
Statelor Unite ale Americii printre partenerii 
fundației. Am avut alături încă din prima clipă 
un partener foarte apropiat și deschis pentru 
noi proiecte în viitor, pe care ne dorim să le 
începem după finalizarea acestui proiect, la 
finalul anului. Sunt sigură că acest proiect va 
avea un impact regional și național în dome-
niul restaurării exemplare și al turismului re-
sponsabil. Pe plan local, vorbim deja de un 
impact prin atragerea tot mai multor familii din 
România și Europa care se instalează în satul 
Alma Vii.”, transmit organizatorii.  

Proiectul continuă eforturile Fundației de 
reintegrare armonioasă a monumentului în 
viața comunității. Scopul proiectului „RE-
VEAL Alma Vii – Redescoperiți Alma Vii” este 
acela de a crește sentimentul de coeziune 

Consiliul Județean Sibiu a finali -
zat reabilitarea și modernizarea 
DJ 107 B Păuca – Slimnic

„Suntem foarte mulțumiți de cum au decurs 
lucrările și apreciem profesionalismul con-
structorului: portofoliul de proiecte mari în 
domeniul infrastructurii de drum și-a spus cu-
vântul. Pe parcursul execuției lucrărilor am 
făcut mai multe vizite inopinate și am fost 
plăcut surprinsă de organizarea și ritmul de 
lucru de pe șantier. Suntem convinși că prin 
această investiție a Consiliului Județean 
Sibiu, localitățile tranzitate de drumul 
județean 107 B au create premisele unei 
dezvoltări economice”, – Daniela Cîmpean, 

președinta CJ Sibiu. 
Lungimea drumului modernizat este de 

peste 33 km, iar valoarea lucrărilor de 
execuție se ridică la 106.232.028,73 lei cu 
TVA, din care 88.913.948,89 lei au fost 
asigurați din fonduri guvernamentale atrase 
de Consiliul Județean Sibiu prin Programul 
Național de Dezvoltare Locală (PNDL), iar 
restul a fost acoperit cu sume de la bugetul 
local al județul Sibiu. În lungime de 33 km, 
drumul leagă Valea Târnavelor de Țara 
Secașelor și de județul Alba.

socială și de a-i motiva pe locuitori să lucreze 
la îmbunătățirea standardului de viață actual, 
păstrându-și totuși stilul de viață tradițional. 
Până în prezent, au fost finalizate în proporție 
de 90% lucrările de restaurare a acoperișului 
bisericii și a structurii de rezistență a aces-
tuia, începute în vara anului trecut. Totodată, 
au fost realizate lucrări de subzidire în interi-
orul și exteriorul bisericii, dar și două serii de 
săpături arheologice în dreptul sacristiei, so-
licitate în avizul primit pentru proiectul tehnic 
din partea Comisiei Naționale pentru Monu-
mente Istorice. Constructorii s-au axat pe 
lucrări la rezistența și învelitoarea clădirii, la 
nivelul de apărare 2 și la șarpantă au fost în-
locuite elementele degradate, au fost re-
vizuite, recondiționate și montate piese 
originale din lemn la structura șarpantei. A 
fost demontată învelitoarea, țigla și solzii, in-
clusiv coamele, și au fost sortate țiglele bune. 
Pentru acestea din urmă, s-a efectuat un 
tratament biocid cu săruri cuaternare de 
amoniu împotriva depunerilor biologice, prin 
pensulare sau pulverizare. 

S-au montat șipci noi rășinoase pentru 
țigle. Procesul a fost urmat de montarea 

țiglelor ceramice de tip „solzi”, noi și vechi, și 
s-a executat o fixare mecanică la fiecare țiglă 
cu șuruburi, cuie sau sârme anticorozive. 
Țiglele ceramice noi de tip solzi pentru în-
locuire, maxim 50%, au avut aceeași dimen-
siune cu cea originală – țiglă manuală sau 
recuperată de la alte construcții. S-au montat 
țigle ceramice solzi de completare cu fixare 
cu mortar var-nisip pe zona aticelor și fron-
toanelor. Coamele ceramice noi și vechi au 
fost montate cu prindere mecanică și fixare 
cu mortar var-nisip, iar coamele menținute pe 
poziție au fost rostuite. Piesele de învelitoare 
au fost fixate cu mortar de var-nisip cu adaos 
de trass sau praf de cărămidă.  Săptămână 
de săptămână, coordonatorii proiectului din 
cadrul Fundației au fost prezenți pe șantier 
alături de reprezentații firmei constructoare, 
arheologi și specialiști în conservarea lemnu-
lui ori ingineri structuriști, dar și de dirigintele 
de șantier și de arhitectul proiectului. În jur-
nalul de intervenție al lucrărilor a fost marcat 
și măsurat constant progresul. Începând cu 
18 decembrie, lucrările de restaurare au fost 
sistate, pe perioada anotimpului rece, a ceas -
tea urmând să fie reluate în luna martie.

Consiliul Județean Sibiu a semnat împreună cu 
reprezentanții constructorului STRABAG SRL procesul ver-
bal de recepție la terminarea lucrărilor de execuție pentru 
Obiectiv de investiții: „Reabilitare și modernizare drum 
județean DJ 107 B Păuca – Alămor – Mândra – Slimnic“. Va -
loarea lucrărilor de execuție: 106.232.028,73 lei cu TVA.

Consiliul Județean Sibiu a investit peste 2,5 mili -
oane euro în modernizarea Stației de transfer și a 
Centrului de Aport Voluntar din Agnita

La Centrul de Aport Voluntar, locuitorii vor 
putea depune deșeurile din construcții și 
demolări, deșeuri voluminoase precum o -
biec tele vechi de mobilier, deșeuri pericu-
loase precum  vopsele sau medicamente, 
deșeuri  electrice și electronice, deșeuri tex-
tile, dar și modernizarea Stației de transfer a 
deșeurilor presupun, pe lângă lucrări speci-
fice, și  lucrări în infrastructura rutieră. 

„Aflat la primul mandat, primarul Alin 
Schiau a pornit imediat mecanismele nece-
sare susținerii acestei investiții ce reprezintă 

o prioritate pentru un oraș cu pretenții de 
oraș european. Am discutat la fața locului cu 
primarul și viceprimarul orașului Agnita și 
colegii mei din Consiliul Județean Sibiu de-
spre etapele imediat următoare. Orașul Ag-
nita are acum un nou operator de servicii de 
salubritate, fiind pregătit să devină un actor 
important în implementarea proiectului de 
Management al Sistemului Integrat al De -
șeurilor în întreaga zonă a Văii Hârtibaciului”, 
a transmis Daniela Cîmpean, președinta 
Consiliului Județean Sibiu.

Peste 2,5 milioane euro este investiția pe care Consiliul Ju -
dețean Sibiu a făcut-o în modernizarea Stației de transfer și 
a Centrului de Aport Voluntar din Agnita, în cadrul Siste mu -
lui de Management Integrat al Deșeurilor din județul Sibiu.
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Proiectul Noului Spital Județean de Urgență 
Sibiu a obținut Acordul de Mediu

Proiectul Noului Spital Județean de Ur gen -
ță Sibiu a mai trecut de o etapă importantă și 
anume obținerea Acordului de Mediu. Un as-
pect demn de evidențiat este faptul că în 
cadrul procedurii care stă la baza emiterii 
acordului de mediu nu a fost înregistrată 
nicio sesizare sau contestație referitoare la 
impactul asupra mediului pe care l-ar putea 
avea cea mai mare investiție a Consiliului 
Județean Sibiu, inițiată de președinta Daniela 
Cîmpean. Raportul privind impactul asupra 
mediului pentru proiectul Construire Spital 
Clinic Județean de Urgență Sibiu a fost 
supus consultării publice începând cu 
11.12.2020, locuitorii județului Sibiu având 
astfel ocazia de a contesta aspecte care țin 
de emiterea acordului de către autoritățile 
competente. Concluziile Raportului privind 
impactul asupra mediului și măsurile pentru 
prevenirea, reducerea și, unde este posibil, 
compensarea efectelor negative asupra me -
diului evidențiază faptul că: propus se re -
alizează conform celor mai bune practici în 
domeniul sanitar, dotările şi echipamentele 
prevăzute sunt de înaltă performanță și la 
standarde europene; proiectul propus nu are 
efecte semnificative asupra mediului şi a 
sănătăţii umane în context transfrontier 

Impactul cumulate înseamnă amplasarea 
proiectului, mobilarea complementară a te -
renului, precum și măsurile propuse prin 
proiectul tehnic și soluțiile constructive, con-
tribuie semnificativ la reducerea nivelului de 
zgomot la receptor și menținerea calității 
aerului în zonă. „Prin obținerea Acordului de 
Mediu, am reușit să facem încă un pas im-
portant pentru realizarea celui mai mare și 
mai dorit proiect de către sibieni. Este o 
investiție vitală pentru sănătatea județului 
nostru și mă bucur că avem cel mai avansat 
proiect de spital nou dintre cele care se 

derulează la acest moment în România. 
Avem toate avizele necesare și urmează într-
un termen scurt să depunem documentația 
necesară pentru Autorizația de Construire. 
Un astfel de proiect necesită implicare sută 
la sută și mă bucur să pot spune că am găsit 
această echipă dedicată care depune toate 
eforturile pentru ca Noul Spital Județean să 
devină realitate.” – Daniela Cîmpean, pre -
ședinta Consiliului Județean Sibiu. 

În acest context, la începutul lunii martie, 
Consiliul Județean Sibiu va depune proiectul 
la Primăria Municipiului Sibiu în vederea 
obținerii autorizației de construire. Autoritatea 
competentă pentru protecţia mediului a asig-
urat şi garantat accesul liber la informaţie al 
publicului şi participarea acestuia la luarea 
deciziei în procedura de emitere a acordului 
de mediu. 

Depunerea solicitării de emitere a acordu-
lui de mediu: anunţ public afişat la sediul şi 
pe website-ul APM Sibiu în data de 
27.08.2020; memoriul de prezentare a fost 
postat pe website-ul APM Sibiu la data de 
27.08.2020; anunţ public afişat la sediul 
Primăriei municipiului Sibiu: 21.08.2020; 
anunţ public pe website-ul Consiliul Judeţean 
Sibiu: 21.08.2020; anunţ public afişat la am-
plasamentul propus pentru implementarea 
proiectului 21.08.2020; anunţ public afişat la 
sediul Consiliului Judeţean Sibiu: 21.08.2020 

Etapa de încadrare a proiectului în proce-
dura de evaluare a impactului asupra medi-
ului: anunţ public afişat la sediul şi pe 
website-ul APM Sibiu în data de 09.10.2020; 
draft decizia etapei de încadrare postată pe 
site-ul APM Sibiu la data de 09.10.2020; 
anunţ public afişat la sediul Primăriei Sibiu nr. 
71157/07.10.2020; anunţ public pe website-
ul Consiliului Judeţean Sibiu la data de 07. 
10.2020; anunţ public în presa locală Tribuna 

Sibiului în data de 08.10.2020; postare îndru-
mar pe website-ul APM Sibiu în data de 
20.12.2020. 

Etapa de analiză a calităţii raportului privind 
impactul asupra mediului: afişarea raportului 
privind evaluarea impactului asupra mediului, 
pe website-ul APM Sibiu în data de 
11.12.2020. Afişare anunţ consultare publică: 
afişare anunţ consultare publică pe website-
ul şi sediul APM Sibiu 11.12.2020; afişare 
anunţ consultare publică la sediul Primăriei 
Sibiu la data de 11.12.2020; afişare anunţ 
consultare publică pe website-ul Consiliului 
Judeţean Sibiu în data de 11.12.2020; anunţ 
public în presa locală Tribuna Sibiului 
14.12.2020; publicul interesat a avut posibil-
itatea expri mării opiniilor până la data de 
14.01.2021; raportul privind impactul asupra 
mediului au fost disponibil la sediul instituţiei 
spre consultare şi a fost postat pe website-ul 
APM Sibiu în data de 11.12.2020.  

Decizia de emitere a acordului de mediu: 
anunţ public afişat la Primăria Municipiului 
Sibiu la data de 29.01.2021; anunţ public pe 
website-ul Consiliului Judeţean Sibiu la data 

de 29.01.2021; anunţ public apărut în ziarul 
Tribuna Sibiului la data de 01.01.2021; anunţ 
emitere acord de mediu postat pe website -
ul APM Sibiu la data de 04.02.2021 şi afişat 
la sediul instituţiei; decizia de emitere a acor-
dului de mediu nr. 01/09.02.2021, afişată pe 
website-ul APM Sibiu la data de 09.02.2021. 

Concluziile Raportului privind impactul a -
supra mediului și măsurile pentru prevenirea, 
reducerea și, unde este posibil, compensa -
rea efectelor negative asupra mediului e vi -
dențiază faptul că: proiectul propus se 
re alizează conform celor mai bune practici în 
domeniul sanitar, dotările şi echipamentele 
prevăzute sunt de înaltă performanţă şi la 
standarde europene; proiectul propus nu are 
efecte semnificative asupra mediului şi a 
sănătăţii umane în context transfrontier. Ast-
fel, impactul cumulat, respectiv amplasarea 
proiectului, mobilarea complementară a te -
renului, precum şi măsurile propuse prin 
proiectul tehnic şi soluţiile constructive, con-
tribuie semnificativ la reducerea nivelului de 
zgomot la receptor şi menţinerea calităţii 
aerului în zonă.

Consiliul Județean a finalizat eva -
luarea ofertelor depuse pentru re-
alizarea Secției de Neurologie 

Consiliul Județean Sibiu a finalizat evalu-
area ofertelor depuse pentru realizarea o -
biec tivului de investiție ”Reabilitarea, mo der -
nizarea și echiparea secției clinice de 
Ne urologie din cadrul Spitalului Clinic 
Județean de Urgență Sibiu – rest de execu-
tat”. Valoarea totală a investiției este de 
38.864.087,38 lei cu TVA, din care contribuția 
CJ Sibiu este de 9.424.484, 57 lei. Prin 
proiect au fost prevăzute și dotări în valoare 
de aproximativ 13 milioane lei, care au fost 
deja achiziționate. Acest proiect se realizează 
cu ajutorul fondurilor guvernamentale atrase 
de CJ Sibiu prin Programul Național de Dez-
voltare Locală, în valoare de 29.425.527,54 
lei cu TVA. Durata de execuție este de 12 
luni, de la data ordinului de începere a 
lucrărilor. În cadrul procesului de evaluare, 
consilierii județeni au respins oferta opera-
torului economic NV Const SRL, aceasta fiind 
neconformă, întrucât nu a prezentat toate 
documentele solicitate prin caietul de sarcini. 
În consecință, comisia de evaluare nu a mai 
deschis oferta financiară, iar în evaluare au 
rămas ceilalți doi operatori economici, care 
au întrunit criteriile tehnice prevăzute în cai-
etul de sarcini: Asocierea Balor Cons SRL – 

SC Energotehnica SRL, respectiv Asocierea 
Total NSA AG Construct SRL – Hospital Tech-
nical Solutions SRL – Pro Hart Group SRL. 

Întrucât criteriul de atribuire a fost prețul cel 
mai mic ofertat față de valoarea estimată a 
contractului de 16.217.846,11 lei fără TVA, a 
fost desemnată câștigătoare Asocierea Total 
NSA AG Construct SRL, care a avut o ofertă 
financiară de 14.498.540,60 lei fără TVA. 
Asocierea Balor Cons SRL – SC Energo -
tehnica a avut o ofertă financiară de 
15.040.027,75 lei fără TVA. Astfel, în data de 
12 februarie 2021 a fost comunicat rezultatul 
evaluării, fiind desemnată câștigătoare 
Asocierea Total NSA AG Construct SRL – 
Hospital Technical Solutions SRL – Pro Hart 
Group SRL. 

În perioada prevăzută pentru contestații, 
respectiv 7 zile lucrătoare, firma  NV Const 
SRL a depus o contestație la Consiliul Na -
țional pentru Soluționarea Contestațiilor. În 
consecință, CJ Sibiu a depus toate dili gen -
țele și a transmis marți, 23 februarie 2021,  
către CNSC punctul de vedere. Din ex pe -
riența avută în achizițiile publice, CNSC va 
emite o decizie privind respingerea/admi te rea 
contestației doar la finalul lunii martie 2021.

Primăvara reprezintă, simbolic, un nou în-
ceput care vine acum împreună cu speranța de 
a ne zâmbi din nou, de a fi mai des față în față 
și de a reveni la primăverile de altădată. Nu 

mai avem mult până acolo. Vă doresc tuturor, 
dragi sibieni, o primăvară frumoasă, cu 

sănătate, imunizare și bucurie. 
 

Cu ocazia zilei de 8 Martie, mamelor,  
bunicilor, doamnelor și domnișoarelor le 

doresc multe reușite și fericire. La mulți ani! 
 

Aveți în continuare grijă de cei dragi și de voi. 
În această primăvară începem să ne facem 
bine. Să revenim încet, încet la normalitate.  

 
Vă doresc o primăvară minunată! 

 
Dan Barna, deputat USR PLUS,  

viceprim-ministru 

Dragi sibieni, 
Vă doresc o primăvară presărată cu bucurii, 

sănătate și multe realizări pe toate planurile.  
 

Pentru că în câteva zile sărbătorim  
primavara dar și ziua femeii,  

1 Martie și 8 Martie, transmit tuturor  
doamnelor La Mulți Ani!  

Mulțumim că ne sunteți alături. 
 

Toate cele bune!  
 

Claudiu Mureșan,  
senator USR PLUS Sibiu 
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Hipertensiunea arterială este definită printr-o 
creștere a valorilor tensiunii arteriale, dincolo de 
valorile superioare considerate normale de 
140/90mmHg. 

De ce este importantă diagnosticarea și trata-
mentul corespunzător al hipertensiunii arteriale? 

Hipertensiunea arterială este un important fac-
tor de risc cardiovascular, valorile necontrolate 
sau insuficient controlate corelându-se cu o serie 
de complicații la nivel: cerebral (risc de accident 
vascular cerebral ischemic sau hemoragic), car-
diac (îngroșarea mușchiului inimii, insuficiență 
cardiacă), renal (risc de insuficiență renală) sau la 
nivelul vaselor de sânge (progresia aterosclerozei 
și afectarea circulației în diferite teritorii). Nu în ul-
timul rând reprezintă un important factor de risc 
pentru infarctul miocardic. 

Pacienții hipertensivi nu prezintă întotdeauna 
simptome, de multe ori hipertensiunea arterială 
fiind diagnosticată cu ocazia unui control de ru -
tină. Apariția simptomelor în cazul pacienților hi -
pertesivi este prezentă, în general când există o 
afectare a organelor, secundară valorilor tensiunii 
arteriale necontrolate sau în cazul puseelor hiper -
tensive, cu valori ale tensiunii arteriale sever cres-
cute. Principalele manifestări sunt: dureri de cap 
la nivelul frunții sau la nivelul cefei, amețeli, acu -
fene (zgomote percepute anormal sub formă de 
țiuituri, vâjâituri, etc), epistaxis (hemoragii nazale). 

Având în vedere consecințele importante ale 
acestei patologii asupra anumitor organe, în afara 
măsurătorilor repetate ale valorilor tensiunii arte-

riale, atât la cabinetul medical cât și de către pa-
cient la domiciliu sau monitorizarea automată pe 
24 ore (înregistarea Holter), sunt esențiale inves -
tigațiile suplimentare. Principalele investigații re-
comandate sunt reprezentate de electro car dio -
gramă, ecografia cardiacă, ecografia Doppler 
carotidiană și analizele de laborator uzuale (iono-
grama, uree, creatinină, hemoleucogramă, profil 
lipidic, glicemie). 

Măsurile nefarmacologice reprezintă o parte 
esențială în controlul valorilor tensiunii arteriale. 
Principalele recomandări pe care pacientul hiper-
tentiv este sfătuit să le respecte sunt un regim al-
imentar hiposodat, cu o limitare a consumului de 
sare la 5g de clorură de sodiu zilnic, limitarea con-
sumului de alcool, modificarea alimentației, pa -
cienții fiind sfătuiți să urmeze o dietă bogată în 
fructe și legume și reducerea consumului de gră -
simi, reducerea greutății corporale în cazul pa -
cienților supraponderali sau obezi, evitarea se -
dentarismului și practicarea sportului, renun țarea 
la fumat. 

Pacienții cu hipertensiune arterială ușoară ar 
trebui monitorizați la 6 luni, dar în cazul pacienților 
cu valori crescute sau greu controlate, sunt nece-
sare vizite mai frecvente. 

Dr. Ramona Teodora Rau  
Medic specialist cardiolog - competența ecocar-

diografie transtoracică, competența ecografie 
carotidiană. 

CLINICA PROCTOVEN

Hipertensiunea arterială reprezintă 
creșterea valorilor tensiunii arteriale

Postul de director financiar-contabil al Spitalului Clinic 
Județean de Urgență Sibiu va fi din nou scos la concurs

Cei interesați trebuie să fie absolvenți de 
învățământ universitar de lungă durată, cu 
diplomă de licență sau echivalentă în profil 
economic, și să aibă o vechime de minimum 
doi ani în specialitatea studiilor. Data limită 
de depunere a dosarelor este 5 martie, ora 
15:00, iar interviul de selecție va fi organizat 
în 17 martie, ora 13:00. Rezultatul final se va 
afla în 22 martie, ora 15:00. 

Anunțul, împreună cu Bibliografia și Temele 
pentru proiectul de specialitate au fost publi-
cate în data de 19 februarie 2021 pe site-ul 
Spitalului Județean, la rubrica Carieră: 
https://www.scjs.ro/anunturi/pdf/Anunt%20co
ncurs%20Director%20Financiar-Contabil% 
2002_2021.pdf și pe site-ul Consiliului Ju -
dețean Sibiu, la rubrica Locuri de muncă, 

secțiunea Oportunități de angajare la servicii 
subordonate: https://www.cjsibiu.ro/1-oportu-
nitati-de-angajare-la-servicii-subordonate/ 

Concursul constă în 3 probe: Proba scrisă, 
constând într-un test grilă, va avea loc în 15 
martie, ora 10; Proba de susținere a proiec-
tului de specialitate va avea loc în 17 martie, 
ora 10. Temele cadru pentru proiectul de 
specialitate: Analiza situația economico-fi-
nanciare a spitalului; Evaluarea spitalului pe 
baza indicatorilor de performanță econom-
ico-financiari; Fundamentarea bugetului de 
venituri și cheltuieli în vederea eficientizării 
activității spitalului; Strategia managementu-
lui în activitatea de investiții.  

Comisia de concurs va fi formată dintr-un 
reprezentant al președintei CJ Sibiu, desem-

Spitalul Clinic Județean de Urgență Sibiu, instituție 
aflată în subordinea Consiliului Județean Sibiu, a lansat, 
din nou, concursul pentru ocuparea funcției de director 
financiar-contabil. Acest post a mai fost scos la concurs 
la finele anului trecut, tot printr-o hotărâre de CJ. Însă, 
cei doi candidați care s-au înscris atunci însă nu au pro-
movat proba scrisă susținută în data de 26 ianuarie 2021.

nat prin Dispoziția nr.37/2021 și doi re pre -
zentanți ai Consiliului Județean Sibiu, a pro -
bați prin hotărâre de CJ în ședința ordinară 
de CJ din 25.02.2021, punctul 8 de pe or-
dinea de zi (Ec. Ștefan Opriș – Director ex-
ecutiv economic CJ Sibiu; Ec. Lenuța-Alina 
Graur – Director financiar-contabil Spitalul de 
Pneumoftiziologie Sibiu). 

Comisia de soluționare a contestaților va fi 
formată dintr- un reprezentant al președintei 
Consiliului Județean Sibiu și doi re pre zen -
tanți ai CJ Sibiu (Ec. Claudiu Stupar - Direc-
tor general adjunct, DGASPC Sibiu; Ec. 
Nicoleta Dorina Rasa – Director financiar-
contabil, Spitalul Clinic de Psihiatrie „Dr. 
Gheorghe Preda” Sibiu).
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Mocănița Sibiu a primit o șansă 
de la Ministerul Transporturilor

Reprezentanții Asociației Prietenii Mocăniței din Sibiu s-
au întâlnit recent cu viceprim-ministrul României- Dan 
Barna, cu ministrul Transporturilor- Cătălin Drulă, cu con-
silierul județean al Alianței USR PLUS- Adrian Echert și 
cu reprezentanți din conducerea CFR. Scopul discuțiilor a 
fost de a găsi soluții concrete pentru blocajelele cu care 
se confruntă susținătorii Mocăniței Sibiu-Agnita. 

„S-a discutat despre investițiile necesare re-
punerii în funcțiune a Mocăniței, pentru a avea 
un traseu turistic de poveste pe Valea Hâr -
tibaciului și pentru a da o șansă de dezvoltare 
întregii regiuni. Soluțiile prezentate de prietenii 
Mocăniței sunt un prim pas pentru a rezolva 
numeroasele probleme care țin pe loc acest 
proiect și vor avea susținere din partea vi-
ceprim-ministrul Dan Barna, ministrul Cătălin 
Drulă, secretarul de stat Adrian Covăsnianu și 
reprezentanții companiilor feroviare implicate în 
acest proces. Acestea au fost soluțiile propuse 
la finele întâlnirii: Macazurile (schimbătoarele 
de cale), despre care am aflat nu demult că vor 
fi mutate în Mureș, rămân momentan în Sibiu; 
Pentru a reuși să acceseze fonduri europene 
nerambursabile este necesar ca dreptul de ad-
ministrare sau proprietate pentru terenuri, linii 
să fie transferat la Consiliul Județean Sibiu 
printr-o Hotărâre de Guvern. În acest sens, CJ 
Sibiu a făcut demersuri din 2017 solicitând 
dreptul de administrare. Aceasta e cea mai 
viabilă soluție pentru a se putea investi în pa -
trimoniul Mocăniței; Prietenii Mocăniței vor să 
ducă în hala din Hosman locomotivele mo că -
niței aflate în Sibiu și un vagon aflat în București 
în administrarea CENAFER. Dar pentru asta 
este nevoie de trecerea lor în proprietatea sau 
administrarea CJ. Reprezentanții CENAFER 
au fost de acord cu acest aspect și vom căuta 
cele mai rapide modalități de transfer; S-a găsit 
deschidere din partea CFR pentru a pune la 
dispoziție materiale și componente originale 
pentru restaurarea unei părți din traseul mocă -
niței; Clădirile și proprietățile ce au fost în ad-
ministrarea Societății Feroviare de Turism 
(actualmente în insolvență) și au fost vândute 
către persoane private în general fără docu-
mente care să respecte toate rigorile legale 
reprezintă una din problemele mai greu de re-
zolvat. Multe dintre ele sunt monumente is-
torice dar au fost și sunt modificate ilegal de cei 
care le au în proprietate. Aici așteptăm ajutor 
din partea administratorului judiciar.”, a trans-
mis, consilierul județean Adrian Echert, preșe -
dintele Filialei Județene USR Sibiu. 

Reprezentanții Asociației Prietenii Mocăniței 
au fost contactați la scurt timp de la întâlnirea 
din București, de diferiți oficiali care au solicitat 
documente suplimentare. 

„Terenu-i al lui A, linia și unele clădiri ale lui 
B, restul clădirilor ale lui C, care C nici măcar 
nu și le-a identificat bine în teren, pe alocuri 
luând din clădirile lui B, mai apoi vânzându-le 
ilegal, C e în lichidare, fiind condusă de un 
lichidator judiciar, locomotivele cu abur ale 

Mocăniței sunt ale lui D, care nu are unde le 
ține sau cum să aibă grijă de ele… tot acest 
amalgam de probleme iscate din reorganizarea 
CFR-ului din anul 1998 a descurajat deja cel 
puțin patru dintre miniștrii anteriori ai transpor-
turilor (cu care am avut întâlniri la minister), așa 
că nu ne-am dus cu așteptări mari ieri la întâl-
nirea cu noua conducere a Ministerului Trans-
porturilor. Am fost surprinși în cel mai bun mod 
posibil! Alături de Dan Barna- Viceprim-ministru 
al României, Cătălin Drulă- Ministrul Transpor-
turilor, Covăsnianu Adrian – Secretar de Stat 
pe domeniul feroviar, Adrian Echert- Preșe -
dintele Filialei Județene USR Sibiu, directorii 
CFR Infrastructura, Direcției Transporturi Fer-
oviare, Cenafer Instruire Feroviară, Societății 
de Administrare Active Feroviare, directorul ad-
junct al Institutul Național al Patrimoniului și 
consilierii noștri legali de la McGregor & Part-
ners, am prezentat principalele provocări ale 
mocăniței sibiene, a căror rezolvare e în mâi -
nile Ministerului Transporturilor: proprietatea 
terenului de sub linie, care nu face parte din 
contractul nostru de concesiune pentru calea 
ferată, fiind în administrarea altei companii, și 
fără de care nu putem accesa fonduri neram-
bursabile pentru investiția în infrastructura liniei; 
situația clădirilor, unele fiind greșit identificate 
în teren și apoi vândute, deși apar în lista ac-
tivelor pe care le-am preluat noi în concesiune, 
prin vânzări oricum ilegale conform legii mon-
umentelor istorice; starea precară, lipsa mă -
surilor de protejare și pază și descompletarea 
locomotivelor cu abur istorice ale mocăniței si-
biene și iminenta lor relocare prin alte părți ale 
țării; restaurarea locomotivei originale a mo -
căniței sibiene și a celui mai vechi vagon de 
călători al ei, în vederea pregătirii vizitei Alteței 
Sale Regale Prințul Charles la Mocăniță; ne -
voia unui parteneriat cu companiile din cadrul 
Ministerului Transporturilor în vederea recu -
perării și completării elementelor structurale 
originale ale Mocăniței, ținând cont de statutul 
ei de monument istoric (șine tip ușor, macazuri, 
material mărunt, coloane hidraulice etc.). 

Am fost uimiți de interesul sincer, abordarea 
eficientă și deschiderea de care au dat dovadă 
conducerea ministerială și cei prezenți, în ora 
alocată mocăniței sibiene identificându-se so -
luțiile legale pentru depășirea majorității obsta-
colelor și atribuindu-se sarcini clare structurilor 
subordonate. Cel mai important pas către de-
blocarea proiectului Mocăniței este transferul 
tuturor activelor sale, împreună cu terenul, 
către Consiliul Județean Sibiu, care are atât in-
teresul cât și baza legală pentru a duce la bun 

sfârșit acest proiect atât de necesar Văii Hârt-
ibaciului. Avem o presimțire foarte bună de data 
asta și sperăm ca măsurile concrete să nu în-
târzie să apară și să ne surprindă la fel de 
plăcut.”, au declarat reprezentanții Asociației 
Prietenii Mocăniței. 

O echipă de voluntari inimoși din Marpod s-
au alăturat voluntarilor Prietenii Mocăniței și au 
contribuit la defrișarea liniei între Fofeldea și 
halta Țichindeal. Este vorba de un traseu de 
2,6 km prin intermediul căruia se facilitează ac-
cesul la mănăstirea Țichindeal, locul unde este 
pus în valoare turismul religios al Văii Hârtibaci-
ului și îmbunătățește oferta turistică de care au 
parte călătorii Mocăniței. Acest sector este unul 
dintre cele mai împădurite și mai problematice 
de pe linia Mocăniței (două podețe care s-au 
evaporat, două porțiuni de câteva zeci de metri 
unde terasamentul liniei a fost spălat de viiturile 
râului Hărtibaciu) În prezent, șinele atârnă în 
aer, așadar provocările sunt majore, dar și in-
trigante. 

„Ne bucurăm nespus de această inițiativă și 
de noii voluntari ai Mocăniței sibiene, le urăm 
succes și îi asigurăm că vor avea parte de toată 
susținerea noastră, și nu putem decât spera ca 
exemplul lor să fie urmat și de alte comunități 
de pe vale.”, au mărturisit reprezentanții Aso -
ciației Prietenii Mocăniței. 

238.000 de LEI, fără TVA, este bugetul pe 
care Asociația Prietenii Mocăniței îl are la 

dispoziție pentru proiectarea, construirea și 
livrarea unei locomotive diesel, care să stră -
bată linia de cale ferată cu ecartament îngust 
dintre Sibiu și Agnita. Pentru început, cursele 
regulate care urmează a fi organizate cu aju-
torul acestei noi locomotive vor avea loc între 
Cornățel și Hosman. Pe această porțiune cu o 
lungime de șapte km, voluntarii – prieteni ai 
mocăniței au organizat din 2015, la intervale 
neregulate, curse de tren cu ajutorul unei loco-
motive închiriate. Din acest motiv Asociația Pri-
etenii Mocăniței a lansat o licitație pentru 
a chiziția unei noi locomotive. „Pentru a putea 
pune în circulație trenuri turistice mai dese pe 
acest tronson, Asociația Prietenii Mocăniței a 
identificat nevoia achiziționării unei locomotive 
diesel, capabilă să tracteze un tren compus din 
cel puțin două vagoane de călători tip Meva pe 
un traseu de câmpie cu declivități mici, pe o 
distanță totală de 14 km. Aceasta va permite 
Asociației Prietenii Mocăniței să organizeze 
trenuri turistice regulate, dar și trenuri la cerere 
pentru grupuri de turiști, aducându-și astfel un 
aport însemnat la misiunea de restaurare a căii 
ferate înguste și favorizând dezvoltarea du -
rabilă a Văii Hârtibaciului prin turism”, se arată 
în caietul de sarcini al achiziției. 

Prețul unui bilet pentru o plimbare cu Mo -
cănița este de 25 LEI pentru adulți și 15 LEI 
pentru copii.
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AIOS a intervenit pentru salvarea 
arborilor de pe Calea Dumbrăvii

Asociația pentru Înfrumusețarea Orașului Sibiu (AIOS) 
a realizat o serie de demersuri pentru salvarea arborilor 
de pe Calea Dumbrăvii, arteră care urmează să intre de 
săptămâna viitoare în reabilitare totală. 

După o solicitare oficială transmisă ad mi -
nistrației locale și după mai multe întâlniri și 
discuții cu specialiștii din cadrul Primăriei 
Sibiu și cu reprezentanții constructorului care 
a câștigat licitația pentru modernizarea 
arterei, AIOS a primit asigurări că o parte din 
arbori vor rămâne în actualul aliniament, iar 
restul, care nu pot rămâne în actualul am-
plasament din cauza lărgirii carosabilului, vor 
fi transplantați pe alte aliniamente stradale 
din oraș, astfel că niciun arbore de pe Calea 
Dumbrăvii nu va fi sacrificat. 

Prin realizarea proiectului ”Calea Dum bră -
vii, prima arteră smart a Sibiului”, o inițiativă 
menită a aduce orașului un plus de func țio -
nalitate, exista riscul ca arborii plantați în 
prima jumătate a anilor 2000 pe această 
arteră să fie defrișați, pentru a face loc benzii 
dedicate transportului în comun și pistelor 
pentru biciclete. AIOS a identificat câteva 
posibile soluții, astfel încât arborii să nu fie 
tăiați și au fost prezentate administrației lo-
cale. ”Știam că în Europa occidentală de -
frișarea nu mai este de mult timp o soluție și 
că se practică mutarea arborilor, atunci când 
proiecte noi fac imposibilă păstrarea lor în 
amplasamentul inițial. Mai mult, în ultima 
perioadă vedem exemple și în țară. Sunt 
administrații locale care au mutat arbori pen-
tru a remobila anumite zone dedicate co -
munității și chiar și în Sibiu avem un astfel 

de precedent: un tei matur aflat inițial în 
curtea Bisericii Evanghelice a fost mutat într-
o altă zonă a orașului, pentru a se putea con-
tinua lucrările de reabilitare din Piața Huet, 
în noiembrie 2018. Există utilaje inclusiv în 
România care dislocă acești arbori, cu tot cu 
rădăcină și îi re plan tează într-o altă zonă. 
Noi am considerat că o astfel de soluție, 
adoptată în cazul Căii Dumbrăvii, va arăta 
că Sibiul va avea într-adevăr o stradă SMART 
și o administrație preocupată să găsească 
cele mai moderne și mai eficiente soluții pen-
tru comunitate”, a declarat președintele AIOS, 
Tudor Șt. Popa. În urma discuțiilor, s-a găsit 
soluția mo di ficării proiectului astfel încât ar-
borii de pe partea stângă a șoselei să fie 
păstrați în actualul amplasament, iar în cazul 
aliniamen telor care nu se vor păstra, conform 
noului plan al arterei, arborii vor fi mutați într-
o altă zonă, fiind replantați astfel încât aceștia 
să își continue dezvoltarea normală. Astfel, 
aproape 100 de arbori vor fi transplantați în 
alte locuri ale orașului, alți 200 fiind plantați 
pe Calea Dumbrăvii pentru a păstra zona 
verde. Asociația pentru Înfrumusețarea O ra -
șului Sibiu mulțumește pe această cale 
Primăriei Municipiului Sibiu pentru deschi -
derea cu care a abordat această solicitare, 
dar și constructorului care s-a arătat dispus 
să contribuie la salvarea arborilor de pe 
Calea Dumbrăvii.

„Vitrina cu dragoste” te 
așteaptă să o descoperi  
la Biblioteca ASTRA

Echipa de bibliotecari propune publicului o serie de 
documente tipărite și audiovizuale, potrivite pentru acest 
interval al anului, când sărbătorim, deopotrivă, 
dragostea și venirea primăverii. Au fost selecționate in-
gredientele pentru o rețetă reușită de 1 Martie, din 
prețuire pentru toți cei îndrăgostiți de proză, poezie, 
pictură, muzică și cinematografie.

Cu prilejul Sărbătorii Mărțișorului, „Vitrina 
cu dragoste” vă întâmpină cu literatură scrisă 
de cunoscuți autori români, muzică ro man -
tică și cele mai frumoase filme de iubire din 
colecțiile Bibliotecii ASTRA. Mihai Eminescu, 
Veronica Micle, Nichita Stănescu, Mihail 
Drumeș, Cella Serghi, Ștefan Augustin 
Doinaș, Ion Minulescu, Radu Stanca sunt 
câteva repere care vor stârni interesul vizita-
torilor. În egală măsură, expoziția include 
studii etnografice despre Dragobete și alte 
sărbători tradiționale ale românilor: „Obiceiuri 
de peste an” și „Mitologie română” de Ion Gh-
inoiu, „Dragostea în datina tineretului român” 

de Tudor Pamfilie, „Datini, credințe și obi-
ceiuri” de Gavrilă Florea, „Obiceiuri tradi țio -
nale românești” de Mihai Pop. 

Publicul sibian este invitat să admire doc-
umentele expuse la Biblioteca Județeană 
ASTRA Sibiu (strada George Barițiu, nr. 7, 
foaier) până joi, 4 martie 2021, în intervalul 
orar 09:00 – 17:00. Cei interesați să împru-
mute volumele prezentate sau altele similare 
vor fi îndrumați și susținuți de bibliotecarii de 
la Biroul de Relații cu Publicul. 

Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu des fă -
șoară toate activitățile cu sprijinul financiar al 
Consiliului Județean Sibiu.
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TNRS a fost onorat de Ambasadorul Israelului în România, 
Excelența Sa David Saranga, cu o vizită oficială

Întâlnirea dintre Constantin Chiriac și Ex -
celența Sa, David Saranga, Ambasadorul Is-
raelului în România, a prilejuit o serie de 
dis cuții centrate, în special, pe impactul FITS 
la nivel internațional și pe potențialul cultural 
și turistic al Sibiului și al împrejurimilor sale. 
Totodată, prezența Israelului în programul 
Scenei Digitale și al ediției Festivalului In -
ternațional de Teatru de la Sibiu din acest an 
au marcat subiecte importante ale întreve derii 
care certifică continuarea acestui par teneriat 
de excepție între Sibiu și statul israelian. 

Întrevederea dintre Ambasadorul Israelului 
în România și Constantin Chiriac, director 
general TNRS și președinte FITS, a pornit 
din dorința Excelenței Sale, David Saranga 
de a discuta despre premisele unui proiect 
de promovare a Sibiului ca destinație cul-
tural-turistică. Dialogul dintre cei doi a vizat 
elaborarea unei strategii de lungă durată, în 
vederea susținerii culturii orașului Sibiu și îm-
prejurimilor sale, bazându-se pe popularitatea 
Festivalului Internațional de Teatru de la Sibiu 
care a atras în cele 28 de ediții de până acum 
numeroși turiști israelieni. În acest sens, FITS 
trebuie văzut nu numai ca un fenomen de an -
vergură la nivel european, ci ca un punct de 
reper pe harta culturală mondială care a con-
tribuit la transformarea Sibiului într-una dintre 
cele mai atractive destinații cultural-turistice. 

O contribuție importantă în această di rec -
ție, prin intermediul parteneriatului deja exis-

tent între FITS și ULBS, constă în elaborarea 
unei mobilități Erasmus cu Jerusalem Acad-
emy of Music and Dance (JAMD), coordonat 
de Amir Kolben, fost decan al facultății is-
raeliene. Astfel, se vor pune bazele unui Mas-
terat dedicat patrimoniului cultural al bazinului 
mediteraneean la care vor mai contribui, pe 
lângă cadrele didactice din ULBS și JAMD, și 
profesorii din European University din Cipru. 
Temele de discuție care au urmat au vizat vi-
itorul apropiat al Scenei Digitale și al sec -
țiunilor sale nou implementate, în vederea 
atragerii unui număr cât mai mare de iubitori 
de artele spectacolului din întreaga lume. 

„Sunt mai mult decât încântat să continuăm 
și în acest an o prietenie și un parteneriat de 
excepție cu statul israelian atât prin pro-
movarea unor producții de excepție ale unor 
companii de dans israeliene excelente, cât 
și prin promovarea patrimoniului artistic și 
cultural al orașului Sibiu. Faptul că, prin bu -
nă voința Excelenței Sale, domnul David Sa -
ranga, vom reuși să oferim abonaților Scenei 
Digitale și tuturor celor care vin la FITS prilejul 
de a intra în contact cu experiențe artistice 
cu totul unice, faptul că vom dezvolta un 
parteneriat universitar internațional, faptul că 
ne propunem să facem din Sibiu un mare 
centru cultural-turistic sunt tot atâtea motive 
de bucurie care ne dau nouă, celor din echipa 
TNRS și FITS, energia de a merge mai de-
parte, în ciuda tuturor piedicilor impuse de 

contextul sensibil actual.”, – Constantin 
Chiriac, director general TNRS și președinte 
FITS. Cadourile oferite abonaților Scenei Dig-
itale vor cuprinde și spectacole de dans con-
temporan reprezentative din repertoriul com-
paniilor israeliene.  

De asemenea, prezența com paniilor de 
dans, teatru de stradă și circ din Israel este 
o certitudine a programului ediției din acest 
an. Spectatorii din întreaga lume vor avea, 
astfel, șansa de a intra în contact online sau 
fizic cu producții israeliene importante ale 

momentului, în celebrarea in ter na țională a 
artelor spectacolului găzduită la Sibiu și în 
acest an. Centrat pe activitatea artistică a 
câtorva dintre marii creatori și gânditori ai 
secolului al XX-lea, confruntați cu experiența 
(auto)exilului sau cu dubla lor apartenență 
etnică româno-israeliană, acest proiect își 
propune să marcheze printr-o serie de per-
formance-uri rolul esențial pe care nume pre-
cum Marcel Iancu, Paul Celan, Max Blecher, 
Tristan Tzara sau Victor Brauner l-au avut în 
evoluția culturii mondiale. 

Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu este 
unul dintre principalii actori ai procesului 
de digitalizare în rândul bibliotecilor

Una dintre cele mai importante activități 
desfășurate la Biblioteca Județeană ASTRA 
Sibiu este digitizarea documentelor cu val-
oare de patrimoniu aflate în colecțiile aces-
teia. Acest proces complex și laborios face 
parte din strategia de dezvoltare a Bibliotecii. 
În pofida restricțiilor și nenumăratelor pro -
vocări cauzate de pandemia de COVID-19, 
membrii echipei de digitizare au lucrat în forță 
pe tot parcursul anului 2020. Rezultatele 
efortului depus de aceștia nu au întârziat să 
vină. Astfel, la sfârșitul anului trecut, existau 
9.977 unități digitale având 279.723 pagini, 
289.354 accesări unice și 2,5 milioane de 
vizite. 

Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu este 
unul dintre principalii actori ai procesului de 
digitalizare în mediul bibliotecilor, care se 
desfășoară în momentul de față la nivel 
național. „Strategia noastră este de a crește 
accesibilitatea utilizatorilor la colecțiile spe-
ciale, periodice și documentele unicat din 
patrimoniul Bibliotecii ASTRA. Considerăm 
că digitizarea, ca proces în care sunt impli-
cate tehnologia și resursa umană specia -
lizată, contribuie la sustenabilitatea culturală 
în secolul XXI. Astfel, participăm activ la dis-
eminarea unor informații culturale de valoare, 
prin intermediul formatului digital realizat la 
standarde internaționale. Parteneriatele și 
proiectele derulate la nivel local, național și 

european pun în lumină documente impor-
tante, dar și munca deosebit de valoroasă a 
bibliotecarilor care sunt implicați în procesul 
de digitizare”, arată Silviu BORȘ, directorul 
Bibliotecii Județene ASTRA Sibiu. 

Documente din Depozitul Digital al aces-
teia sunt la dispoziția publicului larg și prin in-
termediul Bibliotecii Europeana. În vederea 
scanării, sunt utilizate echipamente de înaltă 
performanță care asigură fiabilitate și a -
curatețe produselor digitale finale. 

De asemenea, remarcăm digitalizarea în-
tregii prese sibiene din perioada Primul 
Război Mondial – http://www.dspace.bjastra-
sibiu.ro/handle/123456789/5150, o inițiativă 
care aduce în atenția utilizatorilor momente 
importante din viața cotidiană într-o perioadă 
zbuciumată a istoriei românilor. Între peri-
odicele scanate, digitalizate și puse la dis -
poziția publicului se numără: „Adevĕrul”, 
„Calendarul Asociațiunii”, „Foaia Poporului”, 
„Gazeta Oficială”, „Kalender des Sieben-
bürger Volksfreundes”, „Revista Economică”, 
„Revista Teologică”, „Telegraful Român”, 
„Transilvania”, „Vatra Școlară”. Echipa res -
ponsabilă de valorificarea documentelor în 
format digital este constituită din bibliotecari 
ai compartimentelor „Colecții Speciale”, 
„Publicații Periodice” și „Digitizare – Informa-
tizare”, fiind coordonată de dr. Silviu BORȘ, 
managerul instituției de cultură. 

În schimbul unei flori intri gratuit 
la Filarmonica de Stat Sibiu

Din 1 martie, fiecare sibian care va aduce 
o mușcată sau o petunie curgătoare va primi 
în loc un bilet pentru unul din evenimentele 
organizate de Filarmonica Sibiu în luna mar-
tie. Florile vor împodobi terasele și fațada 
Sălii, contribuind astfel – asemeni Thaliei – 
la transformarea acestui spațiu într-unul 
vesel și înfloritor. „Cea mai frumoasă stradă 
din Sibiu“ va prinde culoare la începutul a -
cestei luni, atunci când terasele și fațada Sălii 
Thalia vor fi împodobite cu flori aduse de iu-
bitorii Fiarmonicii. Pentru fiecare muș cată 
sau petunie curgătoare spectatorii vor primi 
un bilet gratuit la unul din evenimentele or-
ganizate în luna Martie. 

„La Filarmonica Sibiu sărbătorim primăvara 
– muzical și vizual – pe parcursul întregii luni 
martie. După cenușiul iernii vom da culoare 
Sălii Filarmonicii prin intermediul proiectului 
„O floare pentru Thalia“. Cu ajutorul co mu -
nității locale – spectatori sau agenți econo -
mici –fațada și terasele Sălii Thalia vor fi 
îm podobite cu mușcate și petunii cur gă toare. 
În schimbul florilor spectatorii vor primi bilete 
gratuite la evenimentele organizate de Filar-

monica Sibiu.”, transmit reprezentanții Filar-
monicii de Stat din Sibiu. 

Programul cultural propus este unul pe 
măsură, fiind programate 10 evenimente mu -
zicale, toate gândite pentru a sărbători pri -
măvara, dragostea și, desigur, femeia. Pro -
gramul complet este disponibil pe site-ul 
filarmonicasibiu.ro, în aplicația Filarmonica 
Sibiu și pe pagina oficială de facebook. 
Pornind de la liderul spiritual al Filarmonicii 
Sibiu – Thalia – muza din mitologia greacă, 
fiică a lui Zeus, care în traducere însemană 
”cea veselă, cea înfloritoare”, am propus 
comunității sibiene acest proiect prin care 
fiecare din noi poate fi parte a renașterii și 
înfloririi spațiului cultural local. 

Proiectul ”O floare pentru Thalia” este real-
izat în parteneriat cu Teatrul Național Radu 
Stanca din Sibiu şi Școala Populară de Arte 
și Meserii ”Ilie Micu”. Eveniment realizat cu 
sprijinul Consiliului Județean Sibiu. Sprijiniți 
muzica Filarmonicii Sibiu! Deveniți mecena 
prin donații onorifice în contul: RO 86 TREZ 
57621 G 370100XXXX (CUI/CF Filarmonica 
de Stat Sibiu: 4556263).
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Xavier Rathan-Mayes este ultima 
achiziție a echipei BC CSU Sibiu

Femeile concurează în cadrul  
unui raliu dedicate lor

BC CSU Sibiu se întărește cu o nouă a -
chiziție! Xavier Rathan-Mayes vine la Sibiu 
după experiențe în G League, dar și la AEK 
Atena și se va alătura echipei noastre zilele 
următoare. Baschetbalistul canadian de 26 
de ani, originar din Toronto, Ontario, este un 
guard extrem de talentat ce poate evolua pe 
pozițiile 1, 2 și 3. Xavier Rathan-Mayes 
(193cm) vine la Sibiu după ce în stagiunea 
trecută a evoluat în G- League pentru Agua 
Caliente Clippers, unde în 34 de meciuri a 
reușit medii statistice de 12,7p, 4,3 rec, 6,1 as. 

„Sunt cu adevărat încântat să mă alătur 
echipei și organizației. Obiectivul meu este 
să ajut în orice mod posibil echipa pentru ca 
acest sezon să fie unul de mare succes. Am 
văzut câteva videoclipuri și imagini despre 
cât de uimitori sunt fanii și sunt atât de încân-
tat să mă vadă jucând în echipa lor. Țelul 

meu este să câștig fiecare competiție și să 
contribui la succesul echipei. Sunt onorat să 
pot juca pentru un antrenor extraordinar și o 
echipă uimitoare și abia aștept să mă alătur 
grupului”, a spus Xavier Rathan Mayes. 

Xavier Rathan-Mayes a mai evoluat și pen-
tru Texas Legends, dar și în Israel, pentru 
Bnei Hertzeliya. Experiența sa include 
prestații bune și în Basketball Champions 
League sau în liga grecească, alături de AEK 
Athena, pentru care a jucat în sezonul 
2018/2019. 

„Xavier este un jucător care poate acoperi 
mai multe poziții, un jucător care se po tri -
vește cu profilul și felul nostru de a juca. El 
vine să completeze lotul și să contribuie la 
obținerea unor performațe cât mai valoroase 
atât în competiția internă, cât și în FIBA Eu-
rope Cup”, a transmis Dan Fleșeriu.

Automobilismul românesc și-a repornit mo-
toarele după cele câteva luni de pauză ne -
așteptată, iar platforma Raliul Femeii Sibiu 
continuă promovarea intensivă a prezențelor 
feminine implicate în toate ariile motorsportului 
autohton. Orice femeie cu permis de conduc-
ere este invitată la prima ediție a con cursului 
„Raliul Femeii Sibiu” din acest an. Un concurs 
de racing, safety driving și ex periențe motor-
sport, în care pasiunea pentru șofat a femeilor 

va fi pusă pe primul loc. Competiția este 
programată sâmbătă, 6 martie, ora 10:00, în 
parcarea Shopping City Sibiu. 

Evenimentul este destinat automobilelor de 
serie largă, fără modificări specifice întrecer-
ilor de îndemânare, iar participantele vor fi 
împarțite în cinci grupe, în funcție de gabar-
itul automobilului cu care participă. Cele mai 
rapide „șoferițe” vor fi răsplatite cu premii 
speciale, oferite de partenerii “Raliul Femeii”

BC CSU Sibiu continuă, în martie, 
aventura în FIBA Europe Cup

BC CSU Sibiu va juca primul meci din Play-
off-ul FIBA Europe Cup, în compania celor de 
la UNAHOTELS Reggio Emilia (ITA), urmând 
ca, în cazul unei victorii, să ne continuăm 
aventura europeană cu meciul împotriva 
câștigătoarei duelului dintre BC Dnipro 

(UKR) și CSM Oradea. 
Meciurile din faza a doua a competiției sunt 

programate în 23 și 25 martie tot sub formă 
de bulă, iar locațiile ar urma să fie anunțate 
în perioada următoare, iar semifinalele și fi-
nala competiției în 23 și 25 aprilie 2021. 

BC CSU Sibiu se află la două victorii de Final Four-ul 
FIBA Europe Cup. Echipa sibiană se va duela cu  UNA-
HOTELS Reggio Emilia (ITA), iar în cazul unei victorii în 
acest meci, avansează mai departe în competiție urmând 
să joace calificarea în careul de ași al Fiba Europe Cup 
în compania echipei câștigătoare dintre BC Dnipro (UKR) 
și CSM Oradea.



TNRS Sibiu sărbătorește femeia în luna martie
În prima lună a primăverii, Naționalul sibian 

prezintă 13 spectacole la TNRS – Sala Mare 
și Fabrica de Cultură IACM Construcții – Sala 
„Lulu”, dintre care o premieră – „Mici crime 
conjugale”, un spectacol de Mariana Că măr -
ășan și Amalia Iorgoiu. Premierele Scenei 
Digitale din luna martie sunt „Femei”, concept 
semnat Raluca Iani, și „Zeul carnagiului”, 
regia Bogdan Sărătean, alături de specta-
colul-cadou „Orhidee”, de Pippo Delbono, 
oferit abonaților platformei. De asemenea, în 
luna mărțișorului vor fi difuzate ÎN DIRECT 
trei spectacole pe Scena Digitală pentru cei 
care nu pot participa la spectacolele din sălile 
de teatru. 

Iubitorii de drame și de povești de iubire 
sunt invitați pe 19 și 20 martie la premiera 
spectacolului „Mici crime conjugale”, care va 
avea loc la Sala Mare a TNRS. După ce 
Gilles își pierde memoria în urma unui acci-
dent casnic, soția sa, Lisa, îl ajută să redes -
copere casa, să-și redescopere existența, 
dar și viața conjugală, pentru ca, eventual, 
ambii să și-o reconsidere. Problemele de co-
municare și diferențele majore de percepție 
a vieții și a relației lor de cuplu, ce trebuiau 
lămurite și împărtășite, capătă astfel o nouă 
anvergură. Spectacolul are la bază piesa o -
mo nimă scrisă de apreciatul autor Eric-Em-
manuel Schmitt și îi are în distribuție pe 
Diana Fufezan și Adrian Matioc. 

„Femei”, concept semnat Raluca Iani, și 
„Zeul carnagiului”, regia Bogdan Sărătean, 
sunt cele mai recente producții adăugate pe 
platforma www.scena-digitala.ro! „Femei”, 
spectacol produs de Secția Română a TNRS, 

Ediția 2021 a programului Innovation Labs  
se va desfășura în format online

,,Mărțișorul și Pomul gândurilor bune”, în Muzeul ASTRA din Dumbrava Sibiului

vă invită la o explorare dulce-amară a câ-
torva frânturi din lumea contemporană prin 
intermediul unei suite de protagoniste care 
aruncă noi lumini asupra relațiilor interu-
mane. Spectacolul „Zeul carnagiului”, produs 
de Secția Germană a TNRS, are la bază un 
text care a intrat deja în repertoriul clasic al 
dramaturgiei contemporane – o critică so -
cială tragicomică despre ipocrizia lumii în 
care trăim. Într-o lună martie la puterea fem-
inin, Scena Digitală aduce în atenția publicu-
lui online două spectacole înregistrate în 
condiții de calitate HD a sunetului și imagini, 
drept mărțișor pentru iubitorii de teatru. 

Abonații Scenei Digitale se pot bucura în 
luna martie de un nou spectacol gratuit oferit 
de TNRS: „Orhidee”, de Pippo Delbono. 
Con  ceput ca un performance caleidoscop în 
care se întrepătrund monologul, pantomima, 
tablourile vivante, referințele muzicale și cin-

ematografice, spectacolul oferit gratuit în 
luna martie ne pune în fața unei meditații du -
reroase asupra destinului uman, elogiind, 
totodată, frumusețea fragilității care ne defi -
nește. Abonații platformei primesc lunar 
cadou, din partea TNRS, câte un spectacol 
gratuit din repertoriul internațional, fiecare 
dintre aceste spectacole fiind disponibil doar 
pe perioada lunii în curs. Spectatorii care 
aleg un abonament de trei luni vor putea ur -
mări trei spectacole gratuite, cei care op tea -
ză pentru un abonament de șase luni – șase 
spectacole gratuite, iar cei care aleg un a bo -
nament de 12 luni – 12 spectacole gratuite. 

„White Rabbit Red Rabbit” este provocarea 
pe care Naționalul sibian o lansează publicu-
lui său ÎN DIRECT, oferind șansa de a lua 
parte la un spectacol-eveniment al cărui con-
cept a făcut înconjurul lumii. Scris și gândit 
de dramaturgul iranian Nassim Soleiman-

pour, „White Rabbit Red Rabbit” este un ex-
periment teatral, un one-person-show in te -
ractiv conceput ca un elogiu adus magiei 
teatrului. În 13 martie provocarea este 
acceptată de actrița Ofelia Popii, iar în 14 
martie de Marius Turdeanu. De asemenea, 
cei care doresc experiența spectacolului de 
acasă pot urmări ÎN DIRECT spectacolul „O 
zi de vară”, regia Ofeliei Popii, în 21 martie, 
începând cu ora 19:00. În 18 februarie TNRS 
– Scena Digitală a inaugurat o secțiune 
destinată spectacolelor transmise ÎN DI-
RECT, jucate pe scenele TNRS. Secțiunea 
ÎN DIRECT a apărut din nevoia Naționalului 
sibian de a fi alături de un număr cât mai 
mare de spectatori, în condițiile în care 
reglementările impuse de contextul pandemic 
împiedică o participare extinsă la actul artistic 
prezentat pe scenă.

Innovation Labs, programul de accelerare 
pentru start-up-uri tehnice și mentorat pentru 
tineri antreprenori, studenți și cercetători, in -
vită pasionații de tehnologie și inovare digi -
tală să își materializeze ideile în cadrul 
Hack athoanelor și programelor de mentorat 
de 7 luni, organizate în București, Cluj-Na po -
ca, Iași, Sibiu și Timișoara. 

Ediția 2021 a programului Innovation Labs 
se va desfășura în format online, pentru a 
păstra condițiile de siguranță în contextul 
curent. Înscrierea la cele 5 Hackathoane din 
2021 se poate face până la: 4 martie pentru 
Hackatoanele din 6-7 martie din Cluj-Na po -
ca, Iași și Timișoara; 11 martie pentru Hacka -
toanele din 13-14 martie din Sibiu și Bu curești 
accesând innovationlabs.ro/register. 

Înscrierile sunt deschise studenților, tiner-
ilor absolvenți și cercetătorilor care își doresc 
să trăiască experiența dezvoltării unui produs 
de tehnologie alături de mentori experi men -
tați, antreprenori și specialiști în ICT și busi-

ness. Programul, care se va desfășura la 
nivel național în perioada martie – octombrie 
2021 în cele 5 orașe, este organizat de A -
sociația Tech Lounge, Fundația Transylvania 
Institute of Technology, Asociația Calemis, 
EduHub și Cowork Timișoara cu sprijinul 
BRD– Groupe Société Générale, Atos, Or-
ange, Elrond, Carrefour, având Romanian – 
American Foundation ca partener strategic, 
și în colaborare cu Unitatea Executivă pentru 
Finanțarea Învățământului Superior a Cer ce -
tării Dezvoltării și Inovării. 

Innovation Labs este implementat alături 
de partenerii academici: Universitatea PO-
LITEHNICA din București, Universitatea din 
București, Universitatea de Medicină și Far-
macie „Carol Davila”, Universitatea „Babeș–
Bolyai”, Universitatea Tehnică din Cluj– 
Na poca, Universitatea de Medicină şi Farma-
cie „Iuliu Haţieganu” din Cluj-Napoca, Univer-
sitatea „Alexandru Ioan Cuza” din Iași, 
Universitatea Tehnică „Gheorghe Asachi” din 

Muzeul ASTRA organizează până du mi -
nică, 7 martie 2021, acțiunea „Mărțișorul și 
Pomul gândurilor bune”. Demersul este unul 
gândit special pentru a simboliza sosirea 
primăverii. Vizitatorii pot împodobi astfel 
crenguțele unui măr cu un mărțișor hand-
made și cu un gând bun scris pe cartonașe 
colorate. „În această perioadă, în intervalul 
orar 09.30-16.30, organizăm și un atelier de 
împletit fir de mărțișor în Pavilionul Muzeal 
Multicultural cu respectarea normelor de pre-

venire a răspândirii virusului SARS-COV-2. 
Atelierul de va desfășura pe baza biletului de 
intrare.”, transmit reprezentanții Muzeului 
ASTRA. 

Astfel, pe Aleea Lemnului din Muzeul 
ASTRA, unul dintre pomii fructiferi din fața 
Complexului maramureșan (monument care 
va putea fi identificat cu ajutorul unei hărți 
puse la dispoziție la intrarea principală în 
muzeu) va deveni în această perioadă per-
sonajul principal al primăverii.

Iași, Universitatea „Lucian Blaga” din Sibiu, 
Universitatea Politehnica Timişoara și Uni-
versitatea de Vest din Timişoara. 

„Vă invităm într-o experiență de autode-
scoperire și de reinventare – prin relații, men-
torat, pasiune pentru tehnologie și conec -
tarea la comunitatea Innovation Labs! 
Ex periența de start-up este o verigă cheie în 
economia următorilor ani, în care gândirea 
colaborativă, disruptivă și autonomia în decizii 
sunt prețuite tot mai mult. Innovation Labs 
oferă un mediu prietenos de experimentare 
și rețele strânse de sprijin tehnologic și de 
mentorat de la jucători de vârf din ecosistemul 
inovării. Comunitatea Innovation Labs vă 
așteaptă în cea de-a 9-a ediție și vă lan sează 
provocarea: Make it real!”, a spus Răzvan 
Rughiniș, co–fondator Innovation Labs. 

Innovation Labs este principalul program 
universitar de accelerare dedicat start-up-
urilor tehnice și are ca scop creșterea ge ne -
rațiilor tinere de noi antreprenori români și 
manageri de produse tehnice, prin crearea 
unui context actualizat de debutare, învățare 
și practică în mediul business. Echipele ca -
lificate în Innovation Labs 2021 vor avea 
parte de un program de mentorat și susținere 
de 7 luni – menit să le sprijine în a transforma 
o simplã idee într-un produs minim viabil 
(MVP) validat de clienți reali. În plus, progra-
mul oferă mentorat specializat pentru creș -
terea produselor, acces la parteneri de 
business și la tehnologii de ultimă oră, prin 
intermediul partenerilor programului, vizibili-
tate media și oportunități diverse de de-
schidere. 

Echipele își vor prezenta prototipurile finale 
pe data de 14 octombrie la Demo Day, în fața 

juriului, a potențialilor investitori, a partener-
ilor și a reprezentanților mass media. Demo 
Day aduce împreună oameni care utilizează 
tehnologii captivante în realizarea unor pro-
duse inovative, în startup-uri proprii sau în 
companii de vârf, care deschid conversații și 
oportunități. Evenimentul final al Innovation 
Labs va deschide un nou început pentru 
echipele finaliste, prin șansa de a câștiga 
atenția unor finanțatori, parteneri și noi uti-
lizatori, dar și prin integrarea lor în comuni-
tatea de alumni a programului. 

Participanții la Innovation Labs 2020 vor fi 
împărțiți în trei categorii de echipe, în funcție 
de specificul acestora: echipe formate exclu-
siv din studenți – categorie susținută cu pre -
cădere de Fundația Româno-Americană; 
echipe spin-off din mediul universitar – cate-
gorie susținută de Orange și sprijinită activ 
de Unitatea Executivă pentru Finanțarea 
Învățământului Superior a Cercetării Dezvol -
tării și Inovării. Ne adresăm echipelor de 
cercetători cu rezultate tehnice deosebite, 
care vor beneficia de susținere în procesul 
de identificare a potențialelor piețe de vân-
zare și a oportunităților privind aplicarea teh -
nologiilor dezvoltate în scenarii reale de a faceri; 
echipe formate din studenți și an treprenori cu 
experiență, ce vor parcurge îm preună un pro-
gram de descoperire an treprenorială. 

Acceleratorul Innovation Labs se află anul 
acesta la a 9-a ediție. În cei 8 ani de activi-
tate, peste 385 de echipe și peste 2000 de 
participanți au experimentat, alături de o co-
munitate centrată pe încurajarea spiritului 
antreprenorial, parcursul dezvoltării propriului 
produs în  ecosistemul de start-up-uri tech, 
în cele 5 orașe din România.


